
PROTOKÓŁ NR XXXIII/05

XXXIII sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej  w dniu 20 kwietnia 2005 r. 
w Sali  Rajców Ratusza – Rynek 41,  II  p.  pod przewodnictwem radnego 
Stanisława Małkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję zakończono o godz. 16.00

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 21  radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Karol Stasik - Z-ca Prezydenta Miasta
3. Andrzej Chodyra - Z-ca Prezydenta Miasta
4. Bożena Szymczak - Skarbnik Miasta
5. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
6. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
7. Przedstawiciele kadry kierowniczej Urzędu Miasta, jednostek 

organizacyjnych gminy miejskiej i goście XXXIII sesji
8. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

 
Przebieg sesji:

Otwierając  XXXIII  sesję,  Przewodniczący  Rady  Miasta  poprosił 
wszystkich zebranych o uczczenie minutą ciszy zmarłego Ojca Świętego Jana 
Pawła II.

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXIII sesji.    

Ustalony  porządek  obrad  XXXIII  sesji  radni  otrzymali 
w zawiadomieniach, w terminie statutowym.

Radny Józef Burniak zaproponował wykreślenie z ustalonego porządku 
obrad pktu 8.5.,  tj.  projektu uchwały w sprawie zmiany siedziby Miejskiego 
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Przedszkola Publicznego nr 7 w Bolesławcu i przeniesienie jego rozpatrzenia na 
kolejną sesję Rady Miasta.

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  w  odniesieniu  do  powyższego, 
poinformował, że ze względu na obecność na sali rodziców dzieci z Miejskiego 
Przedszkola Publicznego nr 8, należy tym problemem zająć się dzisiaj. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  w/w  wniosek 
radnego Józefa Burniaka.

Rada Miasta większością głosów, tj. 11 głosami „przeciw”, przy 7 głosach 
„za” i 2 głosach „wstrzymujących się” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu), 
odrzuciła wniosek radnego Józefa Burniaka. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad 
i  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła  porządek  obrad  XXXIII  sesji, 
- większością głosów, tj. 13 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” (1 radny nie 
brał udziału w głosowaniu), w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXIII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Miasta.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na XXXII sesji 

w dniu 30 marca 2005 r. 
5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym,

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2004 r.

7.1. Wprowadzenie do dyskusji.
7.2.  Odczytanie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  o  wykonaniu 

budżetu miasta za 2004 r.
7.3.  Odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2004 r. 
7.4.  Odczytanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  w  sprawie 

udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za 2004 r.
7.5. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej.
7.6. Dyskusja.
7.7. Podjęcie uchwał:

1/  w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 
2004 r.
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2/ w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za 2004 r. 
8. Projekty uchwał Rady Miasta:

8.1. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu w Bolesławcu,

8.2. o zmianie uchwały Nr III/34/02 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 18 
grudnia  2002  r.  w sprawie  określenia  zwolnień  z  podatku  od 
nieruchomości,  zmienionej  uchwałą  Nr XI/121/03  Rady  Miasta 
Bolesławiec z dnia 15 października 2003 r.,

8.3. o zmianie uchwały nr XLI/327/01 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 
20  sierpnia  2001  r.  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów  sprzedaży 
napojów  alkoholowych  zawierających  powyżej  4,5  %  alkoholu 
/z  wyjątkiem  piwa/  przeznaczonych  do  spożycia  poza  miejscem 
sprzedaży  jak  i  w  miejscu  sprzedaży,  zasad  usytuowania  na  terenie 
miasta  miejsc  sprzedaży  napojów  alkoholowych  oraz  wyznaczenia 
miejsc  sprzedaży,  podawania  i spożywania  napojów  alkoholowych 
zawierających więcej niż 4,5 % alkoholu podczas imprez na otwartym 
powietrzu zmienionej uchwałą nr VIII/95/03 Rady Miasta Bolesławiec z 
dnia 28 maja 2003 r.,

8.4. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r.,
8.5.  w sprawie zmiany siedziby Miejskiego Przedszkola Publicznego nr 7 

w Bolesławcu.
9. Sprawy organizacyjne:
9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Miasta.

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokół  XXXII  sesji  Rady 
Miasta,  odbytej  w  dniu  30  marca  2005  r.,  był  wyłożony  do  wglądu 
w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji. 

Protokół  XXXII  sesji  Rady Miasta,  odbytej  w dniu 30 marca 2005 r., 
został przyjęty bez zmian i poprawek.

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji 
30 marca 2005 r.

Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie statutuowym.
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W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  większością  głosów,  tj.  20 
głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału  w  głosowaniu),  do  akceptującej 
wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3

Ad 5. Informacje:
5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

INFORMACJA – zał. nr 4

W dyskusji udział wzięli:

Radna Grażyna Zbieg zapytała o cenę wywoławczą lokalu użytkowego 
przy ul.  Kubika 12 (apteka).  Ponadto radna spytała dlaczego cena ta została 
obniżona o 40%? 

Wyjaśnień w powyższej sprawie udzielił Prezydent Miasta Piotr Roman, 
informując,  że  jeżeli  wartość  apteki  będzie  większa,  to  uczestnicy  przetargu 
cenę podwyższą. Obecnie cena apteki wynosi ok. 390 tys. zł. Po 40% obniżce 
cena  wywoławcza  wyniesie  ok.  234  tys.  zł.  Lokal  jest  w  złym  stanie. 
Doświadczenia wskazują, że bardzo często ceny rzeczoznawców nie znajdują 
pokrycia w cenie rynkowej.  

Radny Bolesław Nowak,  w nawiązaniu  do  informacji  o  przeznaczeniu 
gruntu  niezabudowanego  położonego  przy  ul.  Granicznej  do  oddania 
w  dzierżawę  w  drodze  bezprzetargowej,  spytał,  czy  chodzi  o  działki 
dzierżawne?

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  w  odpowiedzi  na  powyższe  pytanie, 
poinformował,  że  są  to  dzierżawne  działki  pomiędzy  ul  Graniczną 
a oczyszczalnią ścieków.  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości. 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.
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Powyższą informację przedstawił Przewodniczący Rady Miasta, który:
- poinformował, że skierował pod obrady Wysokiej Rady dwa projekty uchwał 

Rady Miasta:
1) zgodnie  z  opinią  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  5  kwietnia  2005  r. 

o  wykonaniu  budżetu  miasta  za  2004  r.,  projekt  uchwały  w  sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2004 r.,

2) zgodnie  z  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  5  kwietnia  2005  r. 
w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Bolesławiec za 
2004 r., projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi 
Miasta za 2004 r.,

- przypomniał, że komisje odbyły swoje posiedzenia 5,13 i 15 kwietnia br.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta w/w informację 
przyjęła do wiadomości. 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40 Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej.

W  okresie  międzysesyjnym  do  Referatu  Organów  Gminy  Miejskiej 
wpłynęła pisemna interpelacja radnej Grażyny Zbieg w sprawie uporządkowania 
terenu przy ul. Wybickiego, znajdującego się między budynkiem Wybickiego 6 
a siedzibą Cechu Rzemiosł Różnych i SLD. 

6.1. radny Jan Paździora
6.1.1. nawiązując do naszej rozmowy z dnia 20 stycznia br., wnoszę o podjęcie 
zdecydowanych działań  w celu  utworzenia  w ramach Działu Historii  Miasta 
Muzeum  Ceramiki  „Izby  Pamięci  Tradycji  Górniczych  w  Regionie 
Bolesławieckim”.  Uzasadnienie  powyższej  propozycji  przekazałem  Panu 
Prezydentowi podczas wspomnianej rozmowy. 

ZAŁĄCZNIK NR 5

6.2. radny Bolesław Nowak
6.2.1.  przy  tunelu  kolejowym  na  ul.  Staszica  brak  pasów  poziomych 
oznaczających  przejście  dla  pieszych.  Duży  ruch  pojazdów samochodowych 
wyjeżdżających z  ul.  Staszica  i  tunelu,  jadących w kierunku ul.  Kościuszki, 
stwarza wielkie niebezpieczeństwo dla przechodniów. 

5



6.2.2.  w  związku  z  rozbudową  i  modernizacją  oczyszczalni  ścieków 
w  Bolesławcu  przy  ul.  Granicznej,  nasilił  się  ruch  ciężkich  pojazdów 
samochodowych na ul. Staszica i Łąkowej. Są to różne pojazdy wielotonowe, od 
platformy i  gruszki  z  betonem, do ciężkich wywrotek przejeżdżających tymi 
wąskimi ulicami, gdzie przy mijaniu (gabarytowo są bardzo szerokie) wjeżdżają 
na chodniki, niszcząc krawężniki i chodniki. Ze względu na wysoki tonaż tych 
pojazdów przy ulicach Staszica i  Łąkowej  pękają  domy (zbudowane z muru 
pruskiego). 

ZAŁĄCZNIK NR 6

6.3. radny Eugeniusz Kowalski
6.3.1. kiedy będą przeprowadzane remonty dachów sali gimnastycznej GS nr 2 
oraz budynku SP nr 3 w Bolesławcu? 

6.3.2.  jaki  jest  stan  zaawansowania  pożyczek  dla  przedsiębiorców 
z Bolesławieckiego Funduszu Poręczeń Kredytowych? 

ZAŁĄCZNIK NR 7

6.4. radny Alojzy Skóra
6.4.1. na prośbę podróżnych, korzystających z transportu kolejowego, wnioskuję 
o wyegzekwowanie od Dyrekcji PKP systematycznego sprzątania i dezynfekcji 
holu dworca. Jednocześnie proszę o likwidację istniejących ławek i zastąpienie 
ich zestawami krzeseł  z  tworzyw sztucznych (jak we Wrocławiu na Dworcu 
Głównym). 

ZAŁĄCZNIK NR 8

6.5. radny Lesław Śliwko 
6.5.1. na jakim etapie znajduje się sprawa upublicznienia przebiegu sesji Rady 
Miasta  poprzez  internet  (transmisja  z  obrad)  lub  z  wykorzystaniem  innych 
mediów?

6.5.2.  dlaczego  nie  został  wdrożony  Kodeks  etyki  urzędnika  Urzędu  Miasta 
Bolesławiec?  Jest  to  wszak  obligatoryjne  wymaganie  programu  „Przejrzysta 
Polska”. 

ZAŁĄCZNIK NR 9

6.6. radny Andrzej Czeczutka
6.6.1. drogi miejskie – powoli MZGK łata dziury. Powoli, ale skutecznie. Drogi 
powiatowe  –  nieposprzątane,  dziurawe.  Starostwo nic  nie  robi,  aby ten  stan 
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poprawić. Podejrzewam, że nie jest to spowodowane brakiem pieniędzy. Proszę 
o wpłynięcie  na władze powiatu,  aby zajęły się tą sprawą. Jeżeli  powiat  nie 
wyrazi chęci, proponuję, aby ponownie przekazał drogi miastu. 

6.6.2.  proszę zainteresować Straż Miejską  problemem dzikich wysypisk przy 
żwirowni od strony ul. Kościuszki.

6.6.3.  chciałbym zwrócić  uwagę  na  problem badania  lekarskiego  młodzieży 
biorącej udział w rozgrywkach sportowych. Młodzież nie może przystąpić do 
rywalizacji, ponieważ aktualnie badania lekarskie może wykonać tylko lekarz 
sportowy. 

ZAŁĄCZNIK NR 10

6.7. radna Grażyna Zbieg
6.7.1.  czy  będą  budowane  boiska  sportowe  między  wiaduktem  kolejowym, 
obwodnicą a ul. Dolne Młyny?

6.7.2. czy planowane jest poszerzenie wyjazdu z ul.  Sadowej do ul.  II Armii 
Wojska Polskiego?

6.7.3.  jakie  konsekwencje  zostały  wyciągnięte  w  stosunku  do  osób,  które 
spowodowały wypłaty ponad 20 tys. zł na odszkodowania dla osób niesłusznie 
zwolnionych z ZEC?

6.7.4. wnioskuję o oświetlenie parkingu przy jednostce wojskowej.

ZAŁĄCZNIK NR 11

6.8. radny Leszek Chudzik
6.8.1.  likwidacja  zakładów  pracy  i  zmniejszanie  się  stanowisk  pracy 
spowodowała powstanie grupy ludzi zwalnianych i poszukujących zatrudnienia. 
Pozbawienie  środków  do  życia  zwalnianych  pracowników  wymusza 
konieczność wędrowania po mieście za pracą. Wnioskuję, aby Pan Prezydent 
przygotował uchwałę o wydaniu zwalnianym pracownikom bezpłatnych biletów 
na  przejazdy  komunikacją  miejską,  do  czasu  znalezienia  zatrudnienia, 
a maksymalnie do 3 miesięcy, w godzinach 800-1400.  

6.8.2.  wnioskuję  o  uporządkowanie  krajobrazowej  doliny  Bobru  w  rejonie 
dawnej żwirowni przy ul. Zabobrze. Zaśmiecanie w/w rejonu jest skandaliczne 
i przynosi mieszkańcom Bolesławca złą opinię. Proszę, aby sprawie tej nadać 
odpowiednią rangę i włączyć ją do akcji „Sprzątanie świata”. 
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ZAŁĄCZNIK NR 12

6.9. radny Stanisław Szypulski 
6.9.1.  na wysokości  byłego wysypiska k.  Łąki,  przez rzekę Bóbr przechodzi 
szczątkowy most metalowy, który grozi zawaleniem. Proszę o interwencję w tej 
sprawie. 

ZAŁĄCZNIK NR 13

6.10. radny Zdzisław Abramowicz
6.10.1.  jaki  jest  obecnie  stan  zaawansowania  rozwiązania  problemu 
pomieszczeń w budynku Muzeum Ceramiki przy ul. Kutuzowa, zajmowanych 
przez Bibliotekę Pedagogiczną? 

ZAŁĄCZNIK NR 14

6.11. radny Józef Pokładek
6.11.1  jaki  jest  los  interpelacji  w  sprawie  przejazdu  kolejowego  przy  ul. 
Cieszkowskiego? 

6.11.2.  wnioskuję  o  wystąpienie  do  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  i  Autostrad 
w sprawie budowy zatoczki naprzeciw PZZ.  

ZAŁĄCZNIK NR 15

Przewodniczący Rady ogłosił 20  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 7.  Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2004 r. 

Pisemne  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  za  2004  r.  radni 
otrzymali w terminie statutowym – w formie Zarządzenia Prezydenta Miasta Nr 
90/05 z dnia 29 marca 2005 r.  

Temat ten był  przedmiotem prac poszczególnych komisji  stałych Rady 
Miasta. 

7.1. Wprowadzenie do dyskusji.
Skarbnik Miasta p. Bożena Szymczak, celem wprowadzenia do dyskusji, 

przedstawiła  zbiorcze,  syntetyczne  zestawienie  sprawozdania  z  wykonania 
budżetu za 2004 r. w formie pokazu multimedialnego. 
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Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  -  budżet  był  konsekwentną  realizacją 
programów  wyborczych  ugrupowań  koalicji  oraz  realizacją  dokumentów 
strategicznych  uchwalonych  przez  Radę  Miasta  (WPI,  strategia  rozwoju). 
W kategoriach społecznych nadzieję  budzi  fakt,  że  od kilku miesięcy mamy 
w mieście najmniejszą liczbę bezrobotnych od kilku lat. Dla przykładu w marcu 
br.  w  Bolesławcu  były  3424  osoby  bezrobotne  –  to  wciąż  dużo,  ale  rok 
wcześniej  było  o  10%  bezrobotnych  więcej.  Od  kilku  miesięcy  notujemy 
najniższe  wskaźniki  od  wielu  lat.  Kilka  liczb  ogólnych  przedstawiających 
strukturę wykonania budżetu. Budżet od momentu uchwalenia zmieniał się - i co 
ważne - zmieniał się na korzyść. Po stronie dochodów wzrósł z ponad 57 mln zł 
do prawie 65 mln zł,  co skutkowało zwiększonymi możliwościami działania. 
Bardzo ważne, że prawie ¼ wydatków, czyli dużo więcej niż średnia krajowa, 
stanowiły  wydatki  majątkowe  –  inwestycje.  Przypomnę,  że  pod  względem 
wielkości inwestycji w przeliczeniu na 1 mieszkańca znajdujemy się w ścisłej 
krajowej  czołówce.  Co  ważne  poskromiliśmy  wydatki  na  administrację. 
Z rankingu Nowin Jeleniogórskich wynika że wydatki na administrację należą 
w Bolesławcu do najniższych w regionie. Inaczej mówiąc nasz urząd należy do 
najtańszych. A przecież warto przypomnieć, że właśnie w ubiegłym roku urząd 
zdobył certyfikat jakości ISO, uruchomiony został Punkt Obsługi Interesantów, 
kontynuowane  było  wdrażanie  mechanizmów  antykorupcyjnych,  również 
w ramach programu Przejrzysta Polska. Konsekwentnie realizowaliśmy zadania 
w  ramach  głównych  priorytetów  zarysowanych  przeze  mnie  w  dniu 
zaprzysiężenia. 

Przypomnę, że jednym z nich było bezpieczeństwo. Utworzenie i rozwój 
monitoringu wizyjnego miasta (współfinansowane przez 10 firm) pozostanie już 
trwałym  elementem  zapoczątkowanym  w  tej  kadencji.  Finansowaliśmy 
dodatkowe  patrole  policji,  zmodernizowano  system  ostrzegania  ludności. 
Pomagaliśmy straży pożarnej w zakupach sprzętu ratującego ludzkie życie. 
Bardzo  ważne  były  działania  na  rzecz  młodego  pokolenia.  Tak  wielkiego 
frontu działań na rzecz oświaty nie było do tej pory w Bolesławcu. Wymienię 
największe  inwestycje:  modernizacja  szkoły  podstawowej  nr  1, 
termomodernizacja  gimnazjum  nr  3,  czy  całościowy,  generalny  remont 
przedszkola  nr  8.  To  najbardziej  znane  inwestycje,  ale  trzeba  przypomnieć 
remonty  dachów  na  szkole  podstawowej  nr  2,  rozwiązanie  odwiecznego 
problemu  tej  szkoły,  czyli  jej  odwodnienie.  Zakupiono  nowe  pracownie 
komputerowe  m.in.  we  współpracy  z  gminą  wiejską:  dla  gimnazjum  nr  2, 
gimnazjum nr 1. W szkołach podstawowych kształcimy ponad 2,5 tys. uczniów 
i mamy w nich 234 etatów pracowniczych. W gimnazjach 2141 uczniów i 194 
etaty. W ośmiu przedszkolach mamy ok. 870 dzieci - w 36 grupach. Przeciętne 
zatrudnienie wynosi 137,55 etatów. Przypomnę, że miasto do każdego dziecka 
w  przedszkolu  dopłaca  ponad  300  zł  miesięcznie.  W ubiegłym roku  po  raz 
pierwszy dla 12 najzdolniejszych uczniów naszego miasta wręczono stypendia 
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fundowane przez miejski samorząd. Dla najmłodszych dzieci urządzono piękny, 
ale wcześniej  przez wiele lat  zapomniany,  plac zabaw przy ul  Łukasiewicza. 
Zadanie  kosztowało  460  tys.  złotych  -  dziś  możemy  powiedzieć,  że  mamy 
najpiękniejszy  plac  zabaw  w  regionie.  Urządzono  8  różnych  ogrodzonych 
palisadami zestawów zabawowych, ustawiono 6 huśtawek, 14 ławek, plac został 
ogrodzony. Z akcji zielone szkoły skorzystało 552 uczniów. Dofinansowaliśmy 
wyjazdy wakacyjne dzieci i młodzieży. 

Sport. Zdobycie środków na wykonanie oznakowania systemu 206 km ścieżek 
rowerowych  w  całym  powiecie  było  dużym  sukcesem  dyrektora  MOSiR-u 
i  pracowników urzędu,  tym bardziej,  że  aby móc zawnioskować musieliśmy 
doprowadzić  do  podpisania  porozumień  z  gminami  nawet  spoza  naszego 
powiatu. Elementami towarzyszącymi był druk 5000 egz. map, które rozeszły 
się jak świeże bułeczki . Opracowana została też interaktywna mapa internetowa 
szlaków rowerowych. Ważne,  że  tym działaniem wpisaliśmy się w tworzony 
międzynarodowy  system  ścieżek.  Kolejnym  ważnym  zadaniem,  bardzo 
oczekiwanym  przez  młodzież  była  budowa  skateparku.  Rozwiązaliśmy 
znakomicie problem lokalizacji, która przez młodych ludzi jest określana jako 
wyjątkowa  i  kultowa.  Po  raz  pierwszy  w  historii  miasta  zorganizowaliśmy 
mistrzostwa  świata  -  V  Młodzieżowe  Mistrzostwa  Świata  w  Kręglarstwie 
Klasycznym.  Przypomnę,  że  mistrzostwa  te  zorganizowaliśmy,  nie  mając 
w mieście  stałej  kręgielni.  Było to możliwe tylko dzięki  współpracy z firmą 
„GEMAX”. MOSiR zorganizował łącznie 182 imprezy sportowo- rekreacyjne, 
w  tym  m.in.  wyścig  kolarstwa  górskiego,  otwarte  mistrzostwa  Bolesławca, 
spartakiadę przedszkolaków. 

Drogi  i  gospodarka  komunalna.  Wszyscy  znamy  problemy  z  wielością 
zarządców dróg. Udało się zrealizować wspólne z powiatem i województwem 
przedsięwzięcia  na  drogach  w  naszym  mieście.  Mam  na  myśli  remont  ul. 
Garncarskiej  i  ul.  Grunwaldzkiej.  Uważam, że rozwiązania zastosowane przy 
remoncie  ulicy  Grunwaldzkiej  połączone  z  budową parkingów wzdłuż  ulicy 
wraz  z  parkingiem  i  oświetleniem  przy  sądzie  zdały  znakomicie  egzamin. 
Wyremontowaliśmy m.in.  chodnik na ul.  Jana  Pawła  II,  nawierzchnię  na  ul. 
Konopnickiej,  chodnik  na  ul.  Saperskiej,  zjazd  na  ul.  Konradowskiej. 
Z większych remontów należy wymienić: 
- remont nawierzchni jezdni i chodnika ul. Bielska-Buczka,
- remont nawierzchni na ul. Emilii Plater,
- remont chodników na ul. Obrońców Westerplatte. 
Wykonano bardzo ważny odcinek drogi łączącej ul. Kościuszki z ul. Modłową 
(jest już inwestor zainteresowany zakupem działki na tym terenie), dojazd do 
budynków jednorodzinnych przy ul. Kosiby, ul. Leśnej, al. Wojska Polskiego, 
drogę na ul. Pod Lasem. 

10



Ważne były budowy parkingów na ul. Obrońców Helu, ul. Gałczyńskiego i ul. 
Grunwaldzkiej.  Zakupiono  wiaty  przystankowe,  a  jedna  została  ufundowana 
przez firmę Bader. Konsekwentnie realizowany był program upiększania miasta 
– szczególnie w okolicach ul. Bankowej, na plantach miejskich, uruchomione 
zostały po wielu latach fontanny przy ul. Kościelnej i Bankowej, zakupiono 53 
ławki,  45  żeliwnych  koszy  na  odpadki.  Rozjaśniliśmy  park  przy  ul. 
Zgorzeleckiej (14 lamp), zainstalowano oświetlenie między ul. Sądową i Tamka 
oraz na ul. Konradowskiej- Kosiby – dojazd do garaży. Dokonano iluminacji aż 
3 zabytków: Muzeum Ceramiki,  Kościoła Sanktuarium i Pomnika Kutuzowa. 
Ważnym  z  punktu  widzenia  bezpieczeństwa  było  wykonanie  sygnalizacji 
świetlnej  na  ul.  Tysiąclecia.  Wyremontowano mury oporowe na zapleczu ul. 
Grunwaldzkiej.  Z  funduszu  alkoholowego  doposażono  place  zabaw  na  ul. 
Żwirki i Wigury-Chrobrego, Kościuszki, ul. Prusa-Armii Krajowej, ul. Prusa – 
Plac  Zamkowy,  Rynek  –  Zacisze,  Rynek  -1  Maja,  doposażono  też  boiska 
sportowe.

Gospodarka mieszkaniowa. W gospodarce mieszkaniowej byliśmy świadkami 
poważnej operacji związanej z urynkowieniem usługi zarządzania wspólnotami 
mieszkaniowymi. Nie można nie docenić faktu, iż mieszkańcy po raz pierwszy 
mogli wybrać podmiot, który będzie nimi zarządzał i,  co się okazało, bardzo 
wiele ,bo aż 429 wspólnot wybrało specjalnie przekształcone w tym celu TBS. 
Rozwiązanie  to  już  zaczyna  być  naśladowane  przez  niektóre  inne  gminy. 
MZGM  realizował  również  szereg  inwestycji:  modernizacja  zaplecza  ul. 
Daszyńskiego-  Sądowa,  remont  elewacji  budynku  przy  ul.  Lipowej, 
modernizacja  zaplecz przy  ul  Asnyka 2-9,wykonano drogę dojazdową na  ul. 
Okrzei,  wykonano  również  modernizację  pomieszczeń  warsztatowych 
w siedzibie MZGM na ulicy Dolne Młyny, remonty 8 dachów, wymieniono 138 
okien.  Niestety,  do  wymiany  wciąż  jest  ich  3  tysiące.  Wyremontowano 
5  werand,  przebudowano  25  pieców  kaflowych,  wykonano  510  przeglądów 
instalacji  gazowych.  W  ubiegłym  roku  rozpoczęto  budowę  kolejnych 
mieszkalnych budynków socjalnych, zakończymy ich budowę w czerwcu br. 

Spółki.  W  celu  odzyskania  placu  ks.  Jerzego  Popiełuszki  dokonaliśmy 
przeniesienia bazy MZK na teren przy ul. Modłowej. W efekcie przeprowadzki 
pracownicy poprawili w znakomity sposób swoje warunki pracy, mieszkańcy ul. 
Gałczyńskiego odetchnęli, a baza jest w zdecydowanie lepiej nadającym się do 
tego celu miejscu. Był to kolejny dobry rok dla MZGK, z którym rozpoczęliśmy 
wspólnie  operację  segregacji  odpadów.  I  tu  można  mówić  o  sukcesie. 
Mieszkańcy zaaprobowali  kolorowe kubły,  a  segregacja  już  w początkowym 
okresie  przyniosła,  dzięki  znakomitej  postawie  mieszkańców,  efekty 
przekraczające  nasze  oczekiwania.  ZEC  zrealizował  poważną  modernizację 
pieca i zbudował 2 nowe kominy, nowy system hydrauliczny. TBS przekształcił 
się w największego zarządcę  wspólnot,  ale  też  realizował  budowę kolejnego 
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budynku  mieszkalnego.  Telewizja  Lokalna  Azart-Sat  zakończyła  kolejny  rok 
z dodatnim wynikiem finansowym- co nie było wcześniej zjawiskiem częstym. 

Współpraca międzynarodowa.  Oprócz  naszych dotychczasowych partnerów 
pozyskaliśmy nowych – Nogent  sur  Marne i  Czeską Lipę.  Rok 2004 to  rok 
wejścia do Unii Europejskiej - a to zobowiązuje. Przypomnę, że Bolesławiec był 
organizatorem głośnej konferencji naukowej poświęconej ks. Paulowi Sauerowi. 
Dzięki  znakomitej  współpracy  z  Instytutem Pamięci  Narodowej  Konferencja 
była  ważnym  wydarzeniem  i  korzystnym  z  punktu  widzenia  naszego 
narodowego interesu. Byliśmy organizatorem II Międzynarodowej Konferencji 
Ceramiczno  -Szklarskiej  z  udziałem  gości  z  Czech,  Niemiec  i  Polski. 
Gościliśmy  też  delegacje  z  miast  z  Chorwacji,  Ukrainy,  Niemiec,  Czech. 
Organizowaliśmy pobyt młodych artystów m.in. aż z Walencji z Hiszpanii. 

NGOs  –  organizacje  pozarządowe.  Udzielaliśmy  wsparcia  dużej  ilości 
organizacji, stowarzyszeń, klubów sportowych, wymienię kilka z nich: 
-  PCK  –  nauka  udzielania  pierwszej  pomocy,  konkurs  dla  honorowych 
krwiodawców, 
- PSD – program „profilaktyka i wczesne wykrywanie cukrzycy”. 
Przekazany został budynek odzyskany za zadłużenie dla Stowarzyszenia „My 
Razem”, które utworzyło Punkt Informacyjno Konsultacyjny ds. Narkomanii - 
bardzo potrzebny szczególnie  dla  ludzi  mających problemy z  uzależnieniem, 
organizowano tydzień terapeutyczny, majowe dni trzeźwości, festyny.
-  punkt  dla  osób  doznających przemocy  w rodzinie  Stowarzyszenie  przeciw 
przemocy „Razem”, 
- prowadzenie pomocy prawnej – udzielono ponad 300 bezpłatnych porad, 
-  działalność  świetlic  profilaktyczno-środowiskowych  w  szkołach 
podstawowych nr 1 i 4 oraz gimnazjach nr 2 i 3, 
-  BSA „Przemiana”  m.in.  masowe imprezy  profilaktyczne  –  dni  trzeźwości, 
turnieje sportowe,
- telefon zaufania 988 prowadzony przez TPD,
- wyjazdy wakacyjne m.in. ZHP, TPD, Stowarzyszenie Rodzin Katolickich, Dni 
Kultury Chrześcijańskiej,
- dofinansowaliśmy kluby sportowe m.in. TOP i BKS.

Opieka społeczna. Warto podkreślić powstanie nowych instytucji  w 2004 r. 
W tej kadencji mieliśmy swój udział w stworzeniu schroniska dla bezdomnych, 
powstał pokój dla osób doznających przemocy w rodzinie - bardzo przydatny 
dla matek z dziećmi, które wyrzucane są z domu wskutek agresji i  które nie 
mają się gdzie podziać. Niewątpliwym sukcesem były działania na rzecz dzieci 
niepełnosprawnych. Utworzyliśmy II Środowiskowy Dom Samopomocy, który 
wspólnie z Miejskim Zakładem Rehabilitacji Leczniczej stanowi ważny ośrodek 
rehabilitacji. Bez przekazania budynku przy ul. Grunwaldzkiej wartego kilkaset 
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tysięcy złotych nie powstałyby w ubiegłym roku warsztaty terapii zajęciowej. 
Z  pomocy  społecznej  zapewniono  dzieciom 75  tysięcy  obiadów,  jeśli  dodać 
obiady finansowane bezpośrednio przez Radę Miasta to sfinansowaliśmy grubo 
ponad 100 tys. obiadów. Dla 660 rodzin wypłacano zasiłki okresowe. Prawie 2 
mln złotych wydano na dodatki mieszkaniowe. Bardzo dobrze działały istniejące 
wcześniej  instytucje,  czyli  Dom  Dziennego  Pobytu,  Środowiskowy  Dom 
Samopomocy,  świetlica  terapeutyczna  w  budynku  Domu Dziennego  Pobytu. 
Dofinansowane zostały świetlice profilaktyczno – środowiskowe działające przy 
trzech parafiach.

Kultura. Warto  zauważyć  inne  znacznie  lepsze  zorganizowanie  wielkich 
imprez miejskich. Dni Miasta towarzyszyły Mistrzostwom Świata w Kręglach, 
dlatego  zorganizowano  je  w  Rynku  z  udziałem  takich  gwiazd  jak  Sistars, 
Leszcze. Z ważnych koncertów wymienić warto Tomasza Stańkę, Raz dwa trzy, 
Deus Meus, Tomasza Szukalskiego. Bolesławieckie Święto Ceramiki cechował 
wielki rozmach i nowe miejsca realizacji. Towarzyszyła świętu dobra oprawa 
promocyjna, nowe pomysły, jak choćby płótna stempelkowe. Występy gwiazd 
takich  jak  Blue  Cafe  czy  Myslovitz  przyciągnęły  na  koncerty  po  10  tys. 
słuchaczy. Ale między tymi świętami działo się też dużo. Przypomnę, że kino 
Forum ma nowy profil filmowy, dzięki temu liczba widzów wzrosła dwukrotnie. 
BOK  organizował  40.  Międzynarodowy  Plener  Ceramiczno-Rzeźbiarski, 
którego  wystawy  w  tym  roku  zapromują  Bolesławiec.  Pojawiły  się  nowe 
imprezy  plenerowe  szczególnie  skierowane  do  młodych  ludzi,  np.  projekt 
teatralny Antygona, Bolesławiecka Gwiazdka Życzliwości. Warto zauważyć, że 
Miejska  Biblioteka  Publiczna,  jako  tylko  jedna  z  dziesięciu,  uczestniczy 
w składzie zespołu powołującego Dolnośląski Zasób Biblioteczny. Bolesławiec 
jest w czołówce krajowej aktywności czytelników korzystających z biblioteki. 
W  imprezach  organizowanych  przez  MBP  wzięło  udział  4  tysiące  osób. 
Muzeum  Ceramiki  odwiedziło  w  ub.  roku  ponad  9  tys.  osób. 
Z ciekawszych wystaw wymienię: Porcelana z dawnych wytwórni z Parowej, 
Drogi  do  niepodległości,  Represje  wobec  Kościoła  Katolickiego  na  Dolnym 
Śląsku i Opolszczyźnie, Pielgrzymka bolesławian do Rzymu na kanonizację bł. 
Marii de Mattias oraz niezapomnianą wystawę prac prof. Przemysława Lasaka. 
Dobrze  rozszerzają  się  zbiory  Muzeum.  Ważne,  że  pp.  dyr.  Bober,  Zbroja 
i  Jośko  umieli  się  postarać  o  środki  zewnętrzne,  przeważnie  z  UE.  Gmina 
pomogła  w  wydaniu  kolejnych  pozycji  książkowych  dotyczących  naszego 
miasta,  m.in.:  Bolesławiec  miasto  ceramiki,  Bolesławiec  –  czasy,  ludzie, 
wydarzenia,  pozycja  dotycząca  filii  obozu  koncentracyjnego  Bunzlau  I 
i  Bunzlau II. To sprawozdanie miało służyć ukazaniu najważniejszych moim 
zdaniem kierunków pracy Urzędu Miasta, instytucji i spółek miejskich” 

7.2.  Odczytanie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  o  wykonaniu 
budżetu miasta za 2004 r.  
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Opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu miasta za 2004 r. radni 
otrzymali w terminie statutowym. 

opinia – zał. nr 16

Radny  Zdzisław  Abramowicz  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej 
zreferował powyższą opinię. 

7.3.  Odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2004 r. 

Opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  sprawozdania 
z wykonania budżetu miasta za 2004 r. radni otrzymali w terminie statutowym. 

opinia – zał. nr 17

Skarbnik Miasta Bożena Szymczak zreferowała powyższą opinię. 

7.4.  Odczytanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  w  sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za 2004 r. 

Wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium  Prezydentowi  Miasta  za  2004  r.  radni  otrzymali  w  terminie 
statutowym. 

wniosek – zał. nr 18

Radny  Zdzisław  Abramowicz  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej 
zreferował powyższy wniosek, informując, że Komisja Rewizyjna postanowiła 
wystąpić z wnioskiem do Rady Miasta o udzielenie absolutorium Prezydentowi 
Miasta za 2004 r. 

7.5. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej. 

Opinię  RIO  w  sprawie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta 
Bolesławiec radni otrzymali w terminie statutowym. 

opinia – zał. nr 19
Powyższą  opinię  zreferował  radny  Zdzisław  Abramowicz  – 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
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7.6. Dyskusja.

Na początku dyskusji głos zabrali Przewodniczący komisji stałych Rady 
Miasta,  którzy  zreferowali  opinie  poszczególnych  komisji  do  sprawozdania 
z wykonania budżetu miasta za 2004 r., tj.:

- Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej 
i Budownictwa – radny Hubert Prabucki (zał. nr 20), 

- Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  –  radny  Eugeniusz 
Kowalski (zał. nr 21),

- Przewodniczący Komisji  Zdrowia,  Rodziny i  Spraw Społecznych – radny 
Andrzej Czeczutka (zał. nr 22),

W  związku  z  tym,  że  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów 
stosunkiem głosów 3 „za”, 3 „przeciw”, nie wydała opinii w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2004 r., Przewodniczący komisji 
radny Krzysztof Pieszko odczytał wyciąg z protokołu (zał. nr 23).

W dyskusji udział wzięli:

Radny Józef Burniak stwierdził, że Pan Prezydent użył sprytnego zabiegu. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2004 r. możemy tylko chwalić, ponieważ 
w innym przypadku będzie to demagogia. Rada Miasta jest po to, aby ocenić to, 
co zostało jej przedstawione. Rolą radnych, a w szczególności radnych opozycji, 
jest  wykazanie  niedociągnięć,  stwierdzenie,  czy  to,  co  zostało  zawarte 
w  budżecie  miasta,  zostało  zrealizowane.  Ponadto  radny  stwierdził,  że 
z wypowiedzi Prezydenta Miasta Piotra Roman wynikało, że wszystko, co było 
robione wcześniej było robione źle, niedokładnie. Radny odniósł się krytycznie 
do niektórych zadań wykonanych w 2004 r., m.in. do:

1)  budowy budynku TBS przy ul.  Śluzowej -  budownictwo TBS jest  klęską 
samorządu tej kadencji. Budynek przy ul. Śluzowej jest pierwszym budynkiem 
budowanym w tej  kadencji,  za  pieniądze pochodzące z  poprzedniej  kadencji 
(1768 tys.  zł).  Zasiedlenie tego budynku prawdopodobnie nastąpi  w 2005 r., 
czyli  w  trzecim  roku  obecnej  kadencji.  Zadanie  to  nie  jest  sukcesem,  lecz 
porażką. 

2) plac zabaw przy ul. Łukasiewicza – należałoby wspomnieć, że jego budowę 
rozpoczęto w poprzedniej kadencji. 

3) iluminacja zbytków – nieprawdą jest, że iluminacji dokonano pierwszy raz, 
ponieważ w 2001 r. zrobiono iluminację Ratusza. 

15



  
Zdaniem radnego Józefa  Burniaka  nie  należy  chwalić  się  ustawieniem 

kilku  ławek  i  koszy  na  śmieci.  Oznajmił,  że  Klub  SLD  uważa,  że  zostały 
dokonane istotne zmiany w koncepcji  rozwoju miasta, ale nie przynoszą one 
wiekopomnych  sukcesów.  Jednym  z  przykładów  jest  przeniesienie  siedziby 
MZK z ul. Gałczyńskiego na ul. Modłową, co kosztuje nas ok. 800 tys. zł Jeśli 
chodzi  o  rozwój  handlu  w mieście,  to  zdaniem radnego,  zostało  zaniechane 
przyciąganie  mieszkańców  ościennych  miejscowości.  Radny  Józef  Burniak 
zarzucił także niewykorzystanie placu ks. Jerzego Popiełuszki. 

Do powyższej  wypowiedzi  odniósł  się  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman, 
który zgodził się ze stwierdzeniem, że radni są od wyznaczania oceny. Jeżeli jest 
ona  negatywna,  to  należałoby  to  poprzeć  argumentami.  Tylko  w ten  sposób 
można  coś  skorygować.  Jednak  radni  Klubu  SLD,  głosując  „przeciw”  na 
posiedzeniach  komisji,  nie  zgłosili  żadnych  zastrzeżeń  do  sprawozdania 
z  wykonania  budżetu  miasta  za  2004  r.  Prezydent  Miasta  odniósł  się  do 
poszczególnych zarzutów stawianych przez radnego Józefa Burniaka:
- monitoring naszego miasta rozpoczęto w tej kadencji;
- kwestia rozpoczęcia modernizacji placu przy ul. Łukasiewicza jest do dyskusji. 
Trudno  mówić,  że  w  poprzedniej  kadencji  rozpoczęto  modernizację  placu 
w takiej postaci, jaka jest teraz;
-  TBS  –  w  momencie  kiedy  decydowaliśmy  się  na  tą  inwestycję  mieliśmy 
przeszło  40  zgłoszeń.  Dzisiaj  mamy przeszło  100  zgłoszeń.  Inni  inwestorzy 
w dziedzinie budownictwa mieszkaniowego stwierdzili, że poziom zamożności 
mieszkańców Bolesławca jest mało konkurencyjny w stosunku do Wrocławia, 
Legnicy, czy Jeleniej Góry. Dlatego decyzje dotyczące budownictwa TBS muszą 
być przemyślane; 
- ławki i kosze na śmieci są elementem programu upiększania miasta;
-  kwestia  bazy MZK w kontekście  placu ks.  Jerzego Popiełuszki  –  zdaniem 
Prezydenta lokalizacja centrum handlowego na tym placu była błędem. Nie ma 
konieczności  szybkiej  sprzedaży  tego placu  tylko  ze  względu na  dodatkowe 
dochody do budżetu.  Jest  to  jedno z  najpiękniejszych miejsc  w Bolesławcu. 
Jeżeli  chodzi  o  bazę  MZK,  to  jej  lokalizacja  pod  oknami  mieszkańców ul. 
Gałczyńskiego  nie  była  dobrym  rozwiązaniem.  Budowa  „Intermarche” 
i „Bricomarche” jest wynikiem wieloletniej ciągłości. Prezydent nie zgodził się 
ze stwierdzeniem, że handel w naszym mieście został zablokowany. 

Zdaniem  radnego  Stanisława  Szypulskiego  radni  Klubu  SLD  na 
posiedzeniach komisji głosowali „przeciw”, ponieważ nie uzyskali odpowiedzi 
na  zadane  pytania.  Radny  spytał,  w  jaki  sposób  zostały  wprowadzone  do 
budżetu  miasta  pieniądze  wydane  przez  miasto  na  odszkodowania  dla 
pracowników,  którzy otrzymali wypowiedzenia (m.in. Z-ca Kierownika USC)?
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Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  w  nawiązaniu  do  powyższego, 
poinformował,  że  podczas  posiedzeń  komisji  urzędnicy  byli  gotowi  na 
udzielanie  odpowiedzi.  Na  niektóre  z  pytań  radni  nie  otrzymali  odpowiedzi 
zgodnie  z  decyzją  Przewodniczących  komisji,  które  branżowo  zajmują  się 
innym tematem. Każdy radny mógł uzyskać odpowiedzi na wszelkie nurtujące 
pytania  w  przerwie  posiedzenia  komisji  lub  po  jej  zakończeniu.  W kwestii 
odszkodowań  dla  pracowników,  Prezydent  poinformował,  że  po  odejściu 
z MOSiR księgowej sytuacja Ośrodka znacznie się poprawiła. Z kolei ZEC ma 
jedne  z  najlepszych  wyników  finansowych  za  ubiegły  rok  w  porównaniu 
z poprzednimi latami. 

Wypowiedź uzupełnił Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński. Przypomniał, że 
Z-ca  Kierownika  USC  odebrała  wypowiedzenie  3  listopada,  mimo,  iż 
przewidywano,  że  odbierze  je  w  październiku.  O  wypowiedzeniu  Pani  ta 
wiedziała  od  lipca.  Zostało  ono  wręczone po przyjęciu  uchwały  przez  Radę 
Miasta,  ale  Pani  poszła  na  urlop  i  nie  odebrała  go  w  październiku.  Każdy 
pracownik ma prawo walczyć w sądzie o odszkodowanie. Dwoje pracowników 
Urzędu  Miasta  odszkodowanie  wywalczyło  w  wysokości  jednomiesięcznego 
wynagrodzenia  i  je  otrzymało.  Rada  Miasta  jest  organem  stanowiącym 
i kontrolnym, dlatego też na tej sali nie rozważamy spraw pracowniczych. 

W nawiązaniu do powyższego radny Józef Burniak stwierdził, że chodzi 
o  to,  że  odszkodowania  związane  są  z  dodatkowymi  wydatkami  z  budżetu 
miasta. 

Radny Hubert Prabucki oznajmił, że w czasie posiedzeń komisji zadał 16 
pytań. Na 15 otrzymał odpowiedź. Na pytanie dotyczące zajęć pozalekcyjnych 
nie otrzymał odpowiedzi, ponieważ jest to sprawa przyszłości. Radny poprosił 
o doprecyzowanie odpowiedzi na pytanie dotyczące Klubu Sportowego „TW 
MOSiR”.

Wyjaśnień  udzielił  Z-ca  Dyrektora  MOSiR  Zbigniew  Kowalczyk, 
informując, że „TW MOSiR” jest samodzielnym podmiotem, stowarzyszeniem 
działającym na podstawie ustaw o stowarzyszeniach i o kulturze fizycznej. Jest 
ono  zarejestrowane  w  wykazie  stowarzyszeń  w  Starostwie  Powiatowym. 
Obecnie  w  „TW  MOSiR”  działają  takie  sekcje  jak:  sekcja  piłki  nożnej 
dziewcząt, sekcja jeździecka i sekcja pływacka, składająca się z dwóch grup – 
bolesławieckiej  grupy  „Masters”  i  grupy  dzieci  i  młodzieży.  W  systemie 
bonowym jest to 139 osób. 

Dodatkowych  wyjaśnień  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman, 
przypominając,  że  system  bonowy  stwarza  mechanizm,  w  którym  pieniądz 
„idzie”  za  dzieckiem.  Nie  ma  możliwości  przekazania  środków  bonowych 
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grupie  sportowej  składającej  się  z  dorosłych.  „TW  MOSiR”  powstało 
w momencie przygotowań do Mistrzostw Świata w Kręglarstwie Klasycznym. 
Decyzja o jego utworzeniu podyktowana była tym, aby środki, które miały być 
przekazane przez inne instytucje, trafiły na konto stowarzyszenia, a nie na konto 
MOSiR. 

Radny Hubert Prabucki poddał w wątpliwość zapis ze str. 61 dot. Rozdz. 
92601  „Obiekty  sportowe”  -  „Plan  300  tys.  zł.  W  2004  r.  nie  poniesiono 
wydatków”. Z kolei w zał. nr 4a jest mowa, że „wykonanie za rok 2004 wynosi 
107 tys. zł”. 

Do  powyższych  wątpliwości  odniosła  się  Skarbnik  Miasta  Bożena 
Szymczak,  informując,  że  kolejne  zdanie  na  str.  61  brzmi  „pomyłkowo 
niewygaszono środki finansowe w wysokości 107 tys. zł na powyższym zadaniu 
zamiast  w  dziale  92109.  Środki  zostały  zwrócone  do  budżetu”.  Środki 
niewygasające są traktowane w sprawozdaniu jak wykonane. Nastąpiła pomyłka 
we wniosku o niewygaszenie środków – zamiast 921 zapisano 926. 

Radna  Grażyna  Zbieg  poruszyła  kwestię  wydatków  na  poszczególne 
czasopisma, w szczególności na „Express Bolesławiecki” (str. 23, Rozdz. 71095 
–  pozostała  działalność).  Radna spytała,  jak  to  się  ma do samofinansowania 
wspomnianego  czasopisma,  o  czym  Prezydent  Miasta  mówił  w  chwili  jego 
powstawania?

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  w  odpowiedzi  na  powyższe  pytania, 
poinformował,  że  publikacja  informacji  Urzędu  Miasta  w  „Expressie 
Bolesławieckim”  jest  najtańsza.  Można  powiedzieć,  że  gazeta  jest  bliska 
samofinansowaniu. Zamieszczenie dużej ilości informacji wraz z ogłoszeniami 
wynosi ok. 2 tys. zł. Przy szesnastotysięcznym nakładzie to niewielkie koszty. 
Za 25 tys.  zł  miasto sfinansowało 192 tys.  egzemplarzy tej  gazety.  „Express 
Bolesławiecki” jest kolportowany do mieszkańców za darmo. Gdyby gazeta się 
samofinansowała, to na samorządzie i tak spoczywa obowiązek informowania 
o  działaniach  Prezydenta  Miasta  i  całego  samorządu.  Zdaniem  Prezydenta 
wydatek ten jest mniejszy od „Biuletynu” wydawanego w poprzedniej kadencji. 
Dla porównania - 1 strona w „Gazecie Wojewódzkiej” kosztuje 2400 zł netto. 

Radny Jarosław Kowalski oznajmił, że ze względu na rozmach i celowość 
inwestycji  w  2004  r.  popiera  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  za 
2004 r. 

Zdanie poprzednika poparli radni Eugeniusz Kowalski i Józef Pokładek. 
Przewodniczący  Rady  Miasta  zamknął  dyskusję  nad  sprawozdaniem 

z wykonania budżetu miasta za 2004 r.
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7.7. Podjęcie uchwał:

1/  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  za 
2004 r. 

Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  za  2004 r.  radni  otrzymali 
w terminie statutowym  – w formie Zarządzenia Prezydenta Miasta Nr 90/05 
z dnia 29 marca 2005 r.  

Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 
uchwała  w sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2004 r. 
została przyjęta przez Radę Miasta większością głosów, tj. 13 głosami „za”, przy 
7 głosach „przeciw” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu).  

UCHWAŁA NR XXXIII/335/05 – zał. nr 24

2/  w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za 2004 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, 
że uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za 2004 r. 
została przyjęta przez Radę Miasta większością głosów, tj. 13 głosami „za”, przy 
7 głosach „przeciw” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu).  

UCHWAŁA NR XXXIII/336/05 – zał. nr 25

Przewodniczący Rady Miasta pogratulował Prezydentowi Miasta uzyskania 
absolutorium za 2004 r. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 8. Projekty uchwał Rady Miasta:

8.1. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu w Bolesławcu,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.
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Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Huberta  Prabuckiego,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”,  przy  1  głosie 
„przeciw”  (3  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę 
w  sprawie  ustalenia  organizacji  oraz  szczegółowych  zasad  ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXXIII/337/05 – zał. nr 26

8.2.    o zmianie uchwały Nr III/34/02 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia   
18  grudnia  2002  r.  w     sprawie  określenia  zwolnień  z  podatku  od   
nieruchomości,  zmienionej  uchwałą  Nr     XI/121/03  Rady  Miasta   
Bolesławiec z dnia 15 października 2003 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wzięli:

Radna  Grażyna  Zbieg  podziękowała  za  uwzględnione  zmiany,  które 
pomogą szkołom zawodowym i przedsiębiorcom w zatrudnianiu młodocianych. 

Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował, że naszym zamiarem nie 
jest dofinansowanie zatrudniania młodocianych poprzez umorzenie podatku od 
nieruchomości.  Osoby  zatrudniające  młodocianych  mają  cały  system  ulg 
i dofinansowania, który rekompensuje im poniesione koszty. Powyższa uchwała 
mówi o tworzeniu stałych miejsc pracy. Prezydent podziękował radnej Grażynie 
Zbieg  za  zwrócenie  uwagi  na  ten  temat,  ponieważ  pozwoliło  to  na 
doprecyzowanie zapisów uchwały dotyczących zwolnień podatkowych. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 17 głosami „za”, (4 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę o zmianie uchwały Nr III/34/02 Rady 
Miejskiej  w  Bolesławcu  z  dnia  18  grudnia  2002  r.  w sprawie  określenia 
zwolnień z podatku od nieruchomości, zmienionej uchwałą Nr XI/121/03 Rady 
Miasta Bolesławiec z dnia 15 października 2003 r.
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UCHWAŁA NR XXXIII/338/05 – zał. nr 27

8.3.   o zmianie uchwały nr XLI/327/01 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia   
20  sierpnia  2001  r.  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów  sprzedaży 
napojów  alkoholowych  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu 
/z  wyjątkiem  piwa/  przeznaczonych  do  spożycia  poza  miejscem 
sprzedaży jak i  w  miejscu sprzedaży,  zasad usytuowania  na terenie 
miasta  miejsc  sprzedaży  napojów  alkoholowych  oraz  wyznaczenia 
miejsc  sprzedaży,  podawania  i     spożywania  napojów  alkoholowych   
zawierających więcej niż 4,5 % alkoholu podczas imprez na     otwartym   
powietrzu zmienionej uchwałą nr VIII/95/03 Rady Miasta Bolesławiec 
z dnia 28     maja 2003 r.,  

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym, 
a autopoprawkę przed sesją. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  19  głosami  „za”  (2  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wzięli:

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  poinformował,  że  zgodnie  z  opiniami 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych 
w  projekcie  uchwały  wykreślony  został  zapis  dotyczący  organizacji  festynu 
w połączeniu ze sprzedażą  piwa na placu ks.  Jerzego Popiełuszki.  „Festiwal 
Kultury Bałkańskiej” jest imprezą o charakterze rodzinnym. Dlatego wydawało 
się,  że  ten  właśnie  plac  jest  odpowiednim  miejscem na  tego  typu  imprezę. 
Podczas posiedzeń komisji okazało się, że propozycja ta nie znalazła Państwa 
uznania ze względu na nazwę placu. Prezydent Miasta wyraził swoje zdziwienie 
jednoznaczną  postawą  mieszkańców  przedstawioną  w  programie  telewizji 
lokalnej, według których sprzedaż piwa na tym placu nie jest naganna. Zdaniem 
Prezydenta  tego  typu  imprezy  nie  powinny  być  organizowane  w atmosferze 
skandalu.  Dlatego  też  do  powyższego  projektu  uchwały  wniesiona  została 
autopoprawka.  Ponadto  Prezydent  Miasta  zapewnił,  że  weźmie  pod  uwagę 
propozycje, które padną ze strony radnych. 

Radny Alojzy Skóra wyraził sprzeciw organizowaniu festynu na placu ks. 
Jerzego  Popiełuszki.  Podyktowane  jest  to  głosami  mieszkańców,  którzy  są 
przeciwni  niszczeniu  zieleni,  zakłócaniu  spokoju  oraz  spożywaniu  alkoholu 
w  chwili  żałoby  narodowej.  Ponadto  radny  skrytykował  program  telewizji 
lokalnej, który, zdaniem radnego, był kampanią sprzedaży piwa. 
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Zdaniem radnego Lesława Śliwko dyskusja na temat spożywania piwa 
jest przesadzona, ponieważ uważane jest ono za napój chłodzący. Ograniczanie 
spożywania piwa do niczego nie doprowadzi. 

Radny  Eugeniusz  Kowalski  stwierdził,  że  nie  godzi  się  picie  piwa  na 
placu  nazwanym  imieniem  człowieka,  który  zginął  męczeńską  śmiercią. 
Ponadto  radny,  jako  pedagog,  wyraził  niepokój  związany  z  częstym 
spożywaniem piwa przez młodzież. 

Radny  Jarosław Kowalski  przypomniał,  że  na  Skwerze  im.  Kardynała 
Wyszyńskiego również organizowane są imprezy połączone ze sprzedażą piwa. 
Należy być konsekwentnym w podejmowaniu tego typu decyzji. 

Z kolei radna Irena Dul uważa, że nazwanie placu imieniem ks. Jerzego 
Popiełuszki  związane  jest  z  oddaniem  temu  człowiekowi  czci,  np.  poprzez 
umieszczenie  tablicy  pamiątkowej,  czy  zorganizowanie  mszy  w  intencji 
ojczyzny. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  15  głosami  „za”,  przy  3  głosach 
„wstrzymujących  się”  (3  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  podjęła 
uchwałę o zmianie uchwały nr XLI/327/01 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 
20  sierpnia  2001  r.  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów sprzedaży  napojów 
alkoholowych  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu  /z  wyjątkiem  piwa/ 
przeznaczonych  do  spożycia  poza  miejscem  sprzedaży  jak  i  w  miejscu 
sprzedaży,  zasad  usytuowania  na  terenie  miasta  miejsc  sprzedaży  napojów 
alkoholowych  oraz  wyznaczenia  miejsc  sprzedaży,  podawania  i spożywania 
napojów  alkoholowych  zawierających  więcej  niż  4,5  %  alkoholu  podczas 
imprez na otwartym powietrzu zmienionej uchwałą nr VIII/95/03 Rady Miasta 
Bolesławiec z dnia 28 maja 2003 r.

UCHWAŁA NR XXXIII/339/05 – zał. nr 28

8.4.   w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r.,  

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Szypulskiego, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  19  głosami  „za”  (2  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”,  przy  1  głosie 
„wstrzymujących  się”  (2  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  podjęła 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r.
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UCHWAŁA NR XXXIII/340/05 – zał. nr 29

8.5. w sprawie zmiany siedziby Miejskiego Przedszkola Publicznego nr 7 
w Bolesławcu,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Radny Jan Paździora wniósł wniosek o niereferowanie projektu uchwały. 

Prezydent Miasta stwierdził, że ze względu na obecność na sali rodziców 
dzieci z Miejskiego Przedszkola Publicznego nr 8, należy zreferować powyższy 
projekt. 

W związku z powyższym radny Jan Paździora wycofał swój wniosek. 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik Wydz. SP Krystyna Boratyńska. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Stanisław Andrusieczko poprosił o przybliżenie spotkania z Radą 
Rodziców MPP nr 8, które odbyło się w dniu 19 kwietnia br. 

Radny Jan Paździora spytał jakie argumenty przedstawili rodzice na tym 
spotkaniu?

Naczelnik Wydz. SP, odpowiadając na powyższe pytania, poinformowała, 
że  o  spotkaniu  z  Radą  Rodziców  MPP nr  8  dowiedziała  się  telefonicznie, 
w chwili  jego rozpoczęcia.  W spotkaniu uczestniczyło  ok.  40  osób.  Czworo 
rodziców  poinformowało,  że  ich  dziecko  nie  zostało  przyjęte  do  żadnego 
przedszkola,  w  tym  jeden  z  rodziców  będzie  się  starał  o  przyjęcie  dziecka 
dopiero  w  przyszłym  roku.  Rodzice  dzieci  z  Przedszkola  nr  8  przedstawili 
następujące argumenty:
- likwiduje się dzieciom salę gimnastyczną,
- zakazuje się przyjęcia dzieci,  pomimo wolnych sal i  zapewnień Prezydenta 

Miasta o możliwości przeprowadzenia dodatkowego naboru po zakończeniu 
remontu,

- przewiduje się zwiększenie grup dzieci do 30 osób. 
Naczelnik  Wydz.  SP  oznajmiła,  iż  zgodnie  z  prawem,  oddział 

przedszkolny może liczyć 25 osób. Należy jednak wspomnieć, że bardzo rzadko 
zdarza  się  100% frekwencja  dzieci  w  przedszkolu.  Ponadto  Pani  Naczelnik 
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poinformowała o rozpatrywanym przez Sejm projekcie ustawy, zgodnie z którą 
od  1  września  br.  wszystkie  dzieci  z  grup  zerowych  będą  miały  obowiązek 
szkolny.  Wiąże  się  to  z  większą  ilością  wolnych  miejsc  w  przedszkolach, 
a może nawet skutkować likwidacją niektórych przedszkoli. 

Radny Jan Paździora zwrócił uwagę, że przeniesienie dzieci z Przedszkola 
nr 7 do Przedszkola nr 8 wiąże się ze znacznie większą odległością od miejsca 
zamieszkania. 

W nawiązaniu do powyższego Naczelnik Wydz. SP Krystyna Boratyńska 
poinformowała, że w pobliżu Przedszkola nr 7 znajduje się Przedszkole nr 1 
przy ul. Jana Pawła II. 

Wypowiedź uzupełnił Prezydent Miasta Piotr Roman, informując, że nie 
jest to działanie nakazowe. Rodzice mogą przenieść dziecko do każdego innego 
przedszkola.  Jednak  z  punktu  widzenia  wychowawczego  najlepszym 
rozwiązaniem jest przeniesienie całego „organizmu”. Prezydent Miasta wyraził 
swoje  zdziwienie,  co  do  sposobu  organizacji  spotkania,  o  którym wiedziały 
media, a Naczelnik Wydz. SP dowiedziała się w ostatniej chwili. Zastanawiający 
jest także fakt, dlaczego rodzice dzieci z Przedszkola nr 8 trafili na posiedzenie 
Klubu SLD, a nie trafili na posiedzenia innych klubów, które odbyły się w dniu 
wczorajszym. 

Radny Hubert Prabucki przypomniał, że Miejskie Przedszkola Publiczne 
nr  5,6  i  7  zostały  przyjęte  przez  nasz  samorząd  w latach  90-tych  w formie 
darowizny.  Ich  stan  techniczny  był  wówczas  różny.  W  2001  r.  był  raport 
Sanepidu o złym stanie budynku Przedszkola nr 7. Ówczesny Prezydent Miasta 
Józef  Burniak  polecił  przygotowanie  założeń  mówiących  o  przyszłości 
przedszkola. Najważniejsze z nich mówiły o przeniesieniu Przedszkola nr 7 do 
budynku Przedszkola  nr  6  oraz o przekształceniu obowiązku przedszkolnego 
oddziałów  zerowych  w  obowiązek  szkolny.  Radny  stwierdził,  że  nie  ma 
wątpliwości,  iż   w  obecnej  sytuacji  trzeba  przenieść  Przedszkole  nr  7  do 
budynku Przedszkola nr 8. 

Zdaniem radnej Grażyny Zbieg decyzja o połączeniu obu przedszkoli jest 
zaskoczeniem.  Powinna  ona  zapaść  dużo  wcześniej,  we  wrześniu.  Wówczas 
nauczyciele inaczej podeszliby do tego problemu, a radni nie mieliby dylematu. 
Zagęszczenie  dzieci  nie  będzie  miało  pozytywnego  wpływu  na  proces 
wychowawczy  i  dydaktyczny.  Ponadto  radna  spytała  o  ilość  oddziałów 
w Przedszkolach nr 7 i 8?

Odpowiedzi  na  pytanie  radnej  udzieliła  Naczelnik  Wydz.  SP Krystyna 
Boratyńska, która poinformowała, że Przedszkole nr 7 liczy 5 oddziałów, ale 
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obecnie zrobiło nabór na 4. Z kolei Przedszkole nr 8 miało 3 oddziały, ale 1 
z nich odjęto, aby oba przedszkola mogły się razem zmieścić. 

Do wypowiedzi radnej Grażyny Zbieg odniósł się także Prezydent Miasta 
Piotr Roman, który stwierdził, że sugerowanie władzom miasta ukrycia zamiaru 
przeniesienia  Przedszkola  nr  7  należy  udowodnić.  Prezydent  oświadczył,  że 
zamiar ten pojawił się z chwilą otrzymania oceny Sanepidu o bardzo złym stanie 
technicznym  budynku  przedszkola.  Jest  to  najlepsze  rozwiązanie,  zarówno 
z punktu widzenia dzieci,  jak i  nauczycieli.  Może jednak zdarzyć się tak, że 
część nauczycieli bądź pracowników obsługi, będzie musiała zmienić miejsce 
pracy, ale jest to lepsze od jej utraty. 

Radny Stanisław Szypulski poparł zdanie radnej Grażyny Zbieg. Radny 
uważa,  iż  jest  to  ratowanie  sytuacji  w  ostatniej  chwili.  Skoro  jest  ona 
katastrofalna, to dlaczego z przeniesieniem czeka się do jesieni? Ponadto radny 
nie  wyobraża  sobie,  aby  w  jednym  budynku  mieściły  się  dwie  dyrekcje 
przedszkoli, dwie kuchnie itp. Taka sytuacja, zdaniem radnego, wcześniej, czy 
później  doprowadzi  do  likwidacji  jednego  z  przedszkoli  w  ramach  łączenia. 
Radny  przypomniał,  że  kiedy  z  powodu  remontu  przenoszono  dzieci 
z Przedszkola nr 8, to ich rodziców nie pytano o zgodę.

Radny  Eugeniusz  Kowalski,  w  nawiązaniu  do  powyższej  wypowiedzi, 
przypomniał, że kiedyś przeniesiono Przedszkole nr 3 do Szkoły Podstawowej 
nr 3 i funkcjonuje ono do dnia dzisiejszego. 

W dalszej  części  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miasta  udzielił  głosu 
przedstawicielce Rady Rodziców MPP nr 8, p. Natalii Bargiel – Pachołek, która 
przedstawiła protest rodziców wobec przeniesienia Przedszkola nr 7 do budynku 
Przedszkola nr 8. 

pismo – zał. nr 30

Radny Zdzisław Abramowicz spytał,  ilu dzieciom z okolic odmówiono 
przyjęcia do Przedszkola nr 8? 

Odpowiedzi  udzieliła  Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska, 
informując,  że  jeżeli  pierwsza  i  druga  grupa  wyniesie  20  i  25  osób,  to 
z Przedszkola nr 8 zostanie odrzuconych 30 podań.  

Radna Irena Dul spytała, ile dzieci jest do przeniesienia z Przedszkola nr 7 
oraz czy większość z nich mogłaby znaleźć miejsce w Przedszkolu nr 1 przy ul. 
Jana Pawła II?
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W odniesieniu do powyższego, Prezydent Miasta Piotr Roman, stwierdził, 
że  o  wyborze  przedszkola  przez  rodziców  decydują  różne  czynniki, 
niekoniecznie lokalizacja najbliżej miejsca zamieszkania. Są to także warunki 
materialne  przedszkola  czy  miejsce  pracy  rodziców.  Zdaniem  Prezydenta 
Przedszkole nr 7 jest najlepszym przedszkolem w Bolesławcu, na co przez wiele 
lat  pracowali  jego  kolejni  dyrektorzy  i  nauczyciele.  Dlatego  zależy  nam na 
przeniesieniu  przedszkola  w  całości.  Prezydent  Miasta  odniósł  się  także  do 
obietnicy przeprowadzenia dodatkowego naboru do Przedszkola nr 8, po jego 
remoncie. Poinformował, że zapewnienie to składane było w momencie, kiedy 
nieznana jeszcze była opinia Sanepidu o konieczności likwidacji  Przedszkola 
nr 7. 

Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska,  odpowiadając  na  pytanie 
radnej Ireny Dul, poinformowała, że rodzice dzieci z Przedszkola nr 7 mieli do 
10 kwietnia br. określić, czy ich dziecko przejdzie do Przedszkola nr 1 lub 6. 
Wynik jest taki, że rodzice 92 dzieci nie chcą ich przenieść do tych placówek. 
Będą odprowadzać dzieci do Przedszkola nr 8. 

Radny Stanisław Szypulski stwierdził, że nia ma wątpliwości co do tego, 
że trzeba będzie zlikwidować jedno czy dwa przedszkola. 

Zdaniem radnego Jarosława Kowalskiego trzeba brać pod uwagę nie tylko 
argumenty rodziców, ale także czynniki ekonomiczne i budowlane. 

Przedstawicielka  Rady  Rodziców  MPP  nr  8,  p.  Natalia  Korszeń, 
nawiązując do wypowiedzi p. Natalii Bargiel – Pachołek, wyraziła negatywne 
stanowisko  rodziców  wobec  przeniesienia  Przedszkola  nr  7  do  budynku 
Przedszkola nr 8. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  12  głosami  „za”,  przy  6  głosach 
„przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  (2  radnych  nie  brało  udziału 
w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę w  sprawie  zmiany  siedziby  Miejskiego 
Przedszkola Publicznego nr 7 w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXXIII/341/05 – zał. nr 31

Ad 9. Sprawy organizacyjne:

9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że:

- XXXIV sesja Rady Miasta Bolesławiec odbędzie się 25 maja br. Będzie to 
sesja jubileuszowa z okazji XV rocznicy odrodzenia samorządności w Polsce, 
- 30 kwietnia br. mija termin składania przez radnych oświadczeń majątkowych,
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- odbyły się Mistrzostwa Polski Radnych w piłce nożnej, w których nasi radni 
wraz z radnymi powiatu zajęli I miejsce, 
-  podjęto  inicjatywę  wmurowania  w  ścianę  Ratusza  tablicy  upamiętniającej 
pontyfikat Jana Pawła II oraz jego pobyt w Bolesławcu, 
- do Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęło pismo od 
Bolesławieckiego  Centrum  Wolontariatu  w  sprawie  udzielenia  pomocy  przy 
wyremontowaniu ich siedziby.

Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował o planowanych delegacjach 
do  Nogent  sur  Marne  oraz  Pirny.  W delegacji  udział  weźmie 3 radnych,  po 
jednym z każdego klubu. Do Nogent pojadą:
- z Klubu SLD - radny Lesław Śliwko, 
- z Klubu Forum – radny Józef Pokładek,
- z Klubu Ziemi Bolesławieckiej - radny Janusz Kozioł,
Do Pirny pojadą:
- z Klubu SLD - radny Jan Paździora;
- z Klubu Forum – radny Andrzej Czeczutka,
- z Klubu Ziemi Bolesławieckiej – (do uzgodnienia).

Ad 10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński   

6.5.1. dot. udostępnienia sesji w internecie – złożyliśmy wspólny projekt z firmą 
„Komnet”. Złożyliśmy także propozycję telewizji lokalnej na przedstawienie ich 
oferty. Odpowiedzi jeszcze nie otrzymaliśmy. Musimy porównać te dwie oferty, 
głównie cenowo. Pan radny zainspirował nas do poszerzenia łącza. W tej chwili 
wydział przygotowuje kalkulację kosztów.

6.5.2.  dot.  Kodeksu etyki  urzędnika –  jest  już  projekt  kodeksu.  Obecnie  jest 
konsultowany  w  wydziałach.  Są  do  niego  wnoszone  różne  sugestie.  Do  30 
września br. kodeks będzie gotowy. 

Prezydent Miasta Piotr Roman
dot.  interpelacji  międzysesyjnej  radnej  Grażyny  Zbieg -  teren  należy  do 
prywatnego  właściciela,  który  został  wezwany  do  jego  uporządkowania. 
W przypadku niezastosowania się do wezwania na właściciela zostaną nałożone 
sankcje administracyjne.
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6.1.1.  dot.  utworzenia  „Izby  Pamięci  Tradycji  Górniczych  w  Regionie  
Bolesławieckim”;
6.10.1.  dot.  pomieszczeń  w budynku  Muzeum Ceramiki  przy  ul.  Kutuzowa -  
rzeczywiście rozmawialiśmy z Panem radnym Paździorą na ten temat i myślę, 
że  jeszcze  będziemy  rozmawiać.  Jeżeli  Państwo  uznacie,  że  powinienem 
wypowiedzieć umowę Starostwu Powiatowemu na Bibliotekę Pedagogiczną, to 
pochylę  się  nad  tym  z  troską.  Przyznam,  że  jestem  wrogiem  radykalnych 
rozwiązań.  Wszystkie  pomysły  związane  z  Działem  Historii  Bolesławca  są 
blokowane. Nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi na nasze wystąpienia.  

6.2.1.  dot.  pasów poziomych przy tunelu kolejowym na ul.  Staszica –  to  jest 
droga powiatowa. Zwrócimy się w tej sprawie do powiatu. 

6.2.2.  dot.  ruchu pojazdów ciężarowych do oczyszczalni  ścieków przez  ulice  
Staszica i Łąkową –  Wydziały KO i MiG Urzędu Miasta wraz z Biurem ISPA 
PIU uzgodnią dojazd do oczyszczalni. Postaramy się skierować ten ruch. 

6.3.1. dot. remontu dachów sali gimnastycznej GS nr 2 oraz budynku SP nr 3 – 
nie ma środków na remont wspomnianych dachów. Jestem zaskoczony tym, że 
dach  budynku  SP nr  3  trzeba  poprawiać.  Zdaniem niektórych  został  on  tak 
zrobiony,  że  będzie  zaciekał.  Spróbujemy  to  wyjaśnić,  ponieważ  trzeba  to 
zrobić. 

6.3.2.  dot.  Pożyczek  z  Bolesławieckiego  Funduszu  Poręczeń  Kredytowych – 
radny otrzyma odpowiedź na piśmie.

6.4.1. dot. sprzątania holu dworca PKP –  sytuacja na dworcu jest koszmarna. 
Bezdomni, którzy tam przebywają, nie mogą się już tłumaczyć tym, że nie mają 
dokąd pójść. To nie są ci,  dla których zabrakło miejsca w schronisku. To ci, 
którzy nie chcą przestrzegać regulaminu schroniska, który mówi o tym, że nie 
można spożywać alkoholu. Zleciłem Wydziałowi MiG przygotowanie wystąpień 
do instytucji kontrolnych (Sanepid, Nadzór Budowlany, Straż Pożarna). Istnieje 
problem z ustaleniem, kto obecnie  zajmuje się dworcem, ponieważ PKP jest 
instytucją,  która  wciąż  się  reformuje.  Do tej  pory  zajmował  się  tym Zakład 
Gospodarowania  Nieruchomościami  w  Wałbrzychu,  ale  ma  on  być 
zlikwidowany.  Prawdopodobnie  będzie  się  tym  zajmował  Zakład 
Gospodarowania  Nieruchomościami  we  Wrocławiu.  W międzyczasie  w  PKP 
nastąpiły  zmiany  kadrowe.  Pomysł  z  ławkami  jest  bardzo  dobry,  trzeba  to 
zrobić. Myślę, że gminę stać na to, aby PKP ufundować kilka krzeseł.

28



6.6.1. dot. stanu dróg powiatowych – otrzymaliśmy nieoficjalne informacje, że 
istnieje zagrożenie dla wykonania zadań, które zapisaliśmy w budżecie miasta 
i które miały być realizowane wspólnie z powiatem. W związku z tym wczoraj 
ponownie wystąpiliśmy do Starosty z zapytaniem, czy starostwo podtrzymuje 
wolę  wspólnego  z  miastem  remontowania  dróg  powiatowych?  Chodzi 
o  chodniki  przy  ulicach  Żwirki  i  Wigury,  Gdańskiej  i  Sadowej  oraz 
o  zatoczkę  autobusową przy  ul.  Śluzowej.  W przypadku  rezygnacji  powiatu 
środki  zostaną  przekazane  na  bieżące  remonty  dróg  gminnych,  z  czym 
wystąpimy do Państwa. Współpraca z Zarządem Dróg Powiatowych układa się 
źle. Kolejne pisma zostają bez załatwienia lub odpowiedzi. Takim przykładem 
jest  wniosek  w  sprawie  bieżącego  remontu  ul.  Dolne  Młyny.  Pomimo 
wielokrotnego  informowania  Zarządu  Dróg  Powiatowych  o  tym,  że  budowa 
kanalizacji w programie ISPA, na odcinku ul. Wróblewskiego – ul. Mostowa, 
nie  będzie  realizowana,  otrzymaliśmy  odpowiedź,  że  droga  nie  będzie 
remontowana, ponieważ tam będzie ISPA. W dalszym ciągu, pomimo naszych 
wystąpień,  nie  naprawiono  studzienek  przy  ul.  Grunwaldzkiej.  Należy  także 
wspomnieć,  że nie nastąpiło sprzątanie  ulic  po zimie.  Jedynym pozytywnym 
akcentem  jest  przystąpienie  przez  powiat  do  cząstkowych  remontów,  m.in. 
załatano dziury na ulicach Kubika, Komuny Paryskiej, Leśnej i Staroszkolnej. 

6.6.2. dot. dzikich wysypisk przy żwirowni od strony ul. Kościuszki – teren ten 
należy  do  cementowni  „Górażdże”,  której  przekażemy  wniosek.  Ponowimy 
także prośbę o likwidację torowiska przy ul. Kościuszki. 

6.6.3.  dot.  badań  lekarskich  młodzieży  biorącej  udział  w  rozgrywkach  
sportowych – to zupełnie nowy temat, nie znałem go wcześniej. Zajmiemy się 
tym zagadnieniem, spróbujemy go wyjaśnić. 

6.7.1.  dot.  budowy  boiska  sportowego  –  na  razie  tego  boiska  nie  będzie 
z powodu braku środków. Obecnie zdecydowaliśmy się na inwestycje na terenie 
OWS. Myślę, że zarówno wiata festynowa, jak i amfiteatr mogą w przyszłości 
przynieść dochody MOSiR-owi. Wspólnie z Politechniką Wrocławską będziemy 
nakłaniać studentów do wykonania prac z zakresu warunków hydrologicznych 
w okolicach wiaduktu,  w górę rzeki.  Na ten cel  przeznaczymy także pewne 
środki. Chcemy wiedzieć, czy w miejscu tym można wybudować zaporę.

 6.7.2. dot. poszerzenia wyjazdu z ul. Sadowej do ul. II Armii Wojska Polskiego  
– jest to zadanie dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, do której 
już kilkakrotnie  się  zwracaliśmy.  Otrzymaliśmy negatywną odpowiedź,  którą 
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uzasadniano  tym,  że  do  tej  drogi  istnieją  drogi  alternatywne.  Planujemy 
zorganizować spotkanie ze wszystkimi zarządcami dróg, ponieważ temat ten był 
już wielokrotnie przez Państwa poruszany. Przypomnę, że było także wspólne 
wystąpienie wójtów, burmistrza i prezydenta w sprawie wyjazdu z ul. Widok 
w  stronę  miasta.  Wygląda  na  to,  że  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych 
i Autostrad nie chce o tym rozmawiać. Obawiam się, że poszerzenie wyjazdu 
z ul. Sadowej będzie niemożliwe. 

6.7.4.  dot.  oświetlenia parkingu przy jednostce wojskowej – w tej  chwili  nie 
dysponujemy żadnymi środkami finansowymi. W przypadku powstania rezerwy 
uzyskanej  z  przetargu –  wrócimy do tematu  i  mam nadzieję,  że  oświetlenie 
wyremontujemy. 

6.8.1.  dot.  bezpłatnych  biletów  na  przejazdy  komunikacją  miejską  dla  osób 
poszukujących  pracy  –  wiem,  że  takie  rozwiązanie  istnieje  w  kilku  dużych 
miastach Polski. Mam jednak wątpliwości, czy Bolesławiec jest na tyle dużym 
miastem, aby opłacać bezrobotnym przejazdy. Bolesławiec jest małym miastem, 
w którym na piechotę można dotrzeć wszędzie. Poza tym, ktoś musiałby za to 
zapłacić.  Musielibyśmy zwiększyć  i  tak  duże  dotacje  dla  MZK.  Mam także 
wątpliwości, czy pomoc ta trafiłaby do najbardziej potrzebujących. Uważam, że 
w  przypadku  zachodnich  województw  Polski,  stopa  bezrobocia  jest 
przeszacowana wielokrotnie, ponieważ spora część osób pracuje za granicą lub 
„na czarno”. Można na ten temat jeszcze podyskutować, ale dzisiaj uważam, że 
byłby to wydatek nieuzasadniony. 

6.8.2.  dot.  uporządkowania  rejonu  żwirowni  przy  ul.  Zabobrze  –  likwidację 
dzikiego wysypiska zlecono MZGK. Chcemy także zabezpieczyć zjazd na teren 
żwirowni  słupkami  lub  kamieniami,  aby  nie  wjeżdżały  tam  samochody 
ciężarowe. 

6.9.1. dot. mostu metalowego na wysokości byłego wysypiska k. Łąki –  jest to 
teren wójta Gawrona. Radny Bolesław Nowak poinformował mnie, że na ten 
temat rozmawiał już z wójtem. Z rozmowy wynikało, że wójt nie jest tematem 
zainteresowany. Jeszcze raz sprawdzimy, gdzie w tym miejscu biegnie granica 
miasta. Ustalimy, czyj to jest teren. Jeżeli znajduje się on w granicach gminy 
wiejskiej, to myślę, że wójt uznałby naszą interwencję za nadmierną ingerencję 
w sprawy gminy wiejskiej. 
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6.11.1.  dot.  przejazdu  kolejowego  przy  ul.  Cieszkowskiego  –  sprawa  tego 
przejazdu otarła się nawet o Kancelarię Prezydenta RP, do której napisał jeden  z 
mieszkańców Bolesławca,  pisząc,  że  Prezydent  RP otwierał  obwodnicę  i  po 
dwóch,  trzech  latach  ciężko  nią  przejechać.  W sprawie  tej  wystąpiliśmy  do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, która przekazała sprawę do 
„ORLENU”, ponieważ on z tego korzysta. Z kolei „ORLEN” zwrócił się do 
firmy  „ADM”,  która  budowała  obwodnicę.  W  tej  chwili  sprawę  prowadzi 
Wojewódzki  Nadzór  Budowlany  we  Wrocławiu.  Na  początku  maja  br. 
planujemy w tej  sprawie  spotkanie  z  Dyrektorem Generalnej  Dyrekcji  Dróg 
Krajowych i Autostrad.

Radny  Józef  Pokładek  poinformował,  że  teren  do  ulicy  należy  do 
„ORLENU”. Droga i cały teren od strony torów kolejowych należą do miasta.

Prezydent Miasta Piotr Roman – jeżeli  linia kolejowa byłaby nasza, to 
należałoby wyjaśnić kto odpowiada za jej remont w pasie drogowym. Nic mi nie 
wiadomo na temat, czy to miasto jest właścicielem. Tym bardziej, że do tej pory 
Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  oraz  firma  „ADM”  nie 
odrzucają tematu. 

6.11.2.  –  dot.  zatoczki  naprzeciw  PZZ  -  w  ciągu  ostatnich  dwóch  dni 
przeprowadziliśmy  rozmowy  z  przedstawicielami  „INTERMARCHE” 
i „BRICOMARCHE” oraz z firmą „ST PROJEKT”. Zaproponowaliśmy firmie 
„INTERMARCHE” wybudowanie  dwóch zatoczek autobusowych,  po  dwóch 
stronach ulicy. Wstępnie inwestor się zgodził, ale musi to uzgodnić z Generalną 
Dyrekcją Dróg Krajowych i  Autostrad, która jest zarządcą tej  drogi.  Musi to 
także uzgodnić z PKN „ORLEN”. Zatoczki te nie byłyby w pobliżu PZZ, tylko 
bliżej marketów. Jeżeli one powstaną, to przy stacji „ORLEN” postawilibyśmy 
przystanek na żądanie. Dzisiejsze sprawozdanie zacząłem od informacji, że plac 
jest  nasz.  Było  to  możliwe  po  wcześniejszym  podpisaniu  aktu  notarialnego 
z Polskim Związkiem Działkowców. Negocjacje trwały ok. roku. Wiemy już, że 
będzie  tam  „TESCO”.  Rozwiązanie  komunikacyjne,  które  zostanie  tam 
zastosowane, będzie bezpieczne. Będzie oddzielny pas spowalniający w prawo, 
a od strony centrum miasta lewoskręt na oddzielnym pasie. To wszystko dzięki 
dobrej postawie władz Polskiego Związku Działkowców. 

Radny  Józef  Pokładek  spytał,  czy  w  momencie  podpisywania  aktu 
notarialnego z „ST PROJEKT” zostało zabezpieczone dojście  przy garażach, 
w kierunku przejścia do ogrodów działkowych?
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Prezydent Miasta Piotr Roman – w tej chwili nie pamiętam, ponieważ akt 
notarialny jest bardzo szczegółowy. Zabezpieczone są miejsca parkingowe dla 
działkowców. Jest tam ok. 100 miejsc parkingowych. Wjazd TIR-ów będzie od 
Al. Tysiąclecia. Firma zobowiązała się także do wykonania ekranów zielonych. 
Szczegółowe informacje na temat ścieżki  posiada Naczelnik Wydz. MiG Jan 
Kisiliczyk. 
  
                                                     

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uznała udzielone 
odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, za wystarczające.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta zamknął 
XXXIII sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

Małgorzata Majdańska

MM/MM
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